
Valtuustoaloite, Kriivarin koulun ja päiväkodin parkkipaikan valaistus kuntoon 
 
Kaupunginhallitus 26.04.2023 § 150  
  
 
 Kaupunginvaltuusto 19.4.2023 § 27 
 
Esittely: Valtuutettu Lauri Simola (VAS) jätti Paimion Vasemmistoliiton 

valtuustoryhmän valtuustoaloitteen Kriivarin koulun ja päiväkodin 
parkkipaikan valaistuksen parantamisesta, joka kuuluu seuraavasti: 

 
Kriivarin koulun ja päiväkodin parkkipaikan valaistus kuntoon! 
 
Vasemmistoliiton Paimion valtuustoryhmän marraskuussa 2021 
jättämässä valtuustoaloitteessa vaadittiin toimia Kriivarin koulutien 
turvallisuuden parantamiseksi. Kyseisessä aloitteessa muun muassa 
edellytettiin Kriivarin koulun ja päiväkodin pysäköintialueen 
valaisemista. Aloitteeseemme vastattiin, että pysäköintialueen 
valaiseminen toteutetaan vuoden 2022 aikana.  
 
Kriivarin koulun laajennusosan sekä peruskorjauksen suunnittelun 
noustua esiin, pysäköintialueen valaistuksen toteuttaminen kuitenkin 
jäädytettiin. Nyt ajatuksena ilmeisesti on, että valaistus tehdään 
koulun laajennusosaan ja peruskorjaukseen liittyvän piharakenta-
misen yhteydessä. Käytännössä tämä tarkoittaa, että pysäköinti-
alueen valaistus toteutetaan vasta muutamien vuosien kuluttua.  
 
Vasemmistoliiton Paimion valtuustoryhmän mielestä tämä ei 
yksinkertaisesti käy.  
 
Kyseessä on merkittävä liikenteellinen vaaranpaikka. Pimeinä 
aamuina parkkialueella sukkuloi sekä kouluun että päiväkotiin 
suuntautuva jättöliikenne, jonka seassa pienet koulumatkalaiset 
luovivat kohti koulua. Kriivarin koulun uudisosan rakentamisen 
alettua ja tätä seuraavan vanhan osan peruskorjauksen myötä 
samaisen parkkialueen poikki kulkee myös työmaaliikennettä. 
Tilanne on aidosti huolestuttava. 
 
Vasemmistoliiton Paimion valtuustoryhmä edellyttää Kriivarin koulun 
ja päiväkodin parkkialueen valaistuksesta huolehtimista 
mahdollisimman ripeästi.  
 
Ensisijainen vaihtoehto on, että parkkialueen valaiseminen 
hoidetaan tuleva piharakentaminen huomioiden niin, ettei toteutettua 
valaistusta tarvitse purkaa pihaa rakennettaessa.  
 
Jos tämä kuitenkin on mahdotonta, tulee pysäköintialue valaista 
jollain kevyemmällä, mutta kuitenkin riittävällä ratkaisulla Kriivarin 
koulun peruskorjauksen ja laajentamisen aikana. Tämä kevyempi 
vaihtoehto korvattaisiin myöhemmin pysyvällä valaistusratkaisulla.  
 
Toteutetaan sitten kumpi tahansa edellä mainituista vaihtoehdoista, 
riittävä valaistus tulee olla asennettuna ennen syksyn 2023 pimeitä.  



Esittelijä: Kaupunginjohtaja Jussinmäki Jari 
 

Päätösehdotus: Kaupunginhallitus lähettää aloitteen tekniselle lautakunnalle 
valmisteltavaksi. 
 

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Tekninen lautakunta 24.08.2023 § 64  
  
 
Valmistelija/lisätietoja antaa: 
  
 Kiinteistöpäällikkö, Tero Aaltonen, 024745447 
 

Kriivarin koulun piha-alueella ja sinne johtavalla kadulla on tehty 
viime aikoina huomattavia muutoksia, jotka ovat parantaneet 
kouluun kulkua turvallisemmaksi. Maurizintiellä on tehty 
kevyenliikenteenväylä turvaamaan käveliöiden ja pyöräiliöiden 
kulkua tien päähän asti. Koulun ympärillä on myös useampi 
kevyenliikenteenväylä, jotka mahdollistavat kouluun pääsyn 
turvallisesti.  
 
Kriivarin koulun paikoitusalueelle on kesänaikana pystytetty 
lisärakennus, jota koulu käyttää lisäluokkina koulun oppilasmäärän 
lisäännyttyä tälle sekä tuleville vuosille. Tämä lisärakennus sulkee 
parkkialueen läpi kulkevan liikenteen, joka on aikaisemmin tehnyt 
parkkialueelle risteävää liikennettä. Opettajille on myös tehty lisää 
paikoitusta koulun takapihalle, joka vähentää liikennöintiä kadun 
vieressä olevalla paikoitusalueella. Lisärakennus on tarkoitus olla 
käytössä niin kauan kunnes koulurakennus saadaan laajennettua 
sekä peruskorjattua. 
 
Kiinteistöpalveluiden palvelupyyntöjärjestelmään ei ole tullut 
kaupungin työntekijöiltä yhtään palvelupyyntöä tai palautetta 
Kriivarin koulun ja päiväkodin paikoitusalueen valaistukseen liittyen 
viimeisen neljän vuoden aikana. Emme myöskään ole saaneet 
palautetta yleisen palautejärjestelmän kautta tähän liittyen. 
Kiinteistöpalveluiden tiedossa ei myöskään ole, että kiinteistöllä olisi 
tapahtunut liikenneonnettomuutta. Moottoriajoneuvolla liikkuvilla on 
myös vastuu huolehtia sopivasta ajonopeudesta kyseisellä alueella.  
 
Kriivarin koulun laajennus ja peruskorjauksen suunnittelussa on 
päästy luonnosvaiheeseen ja vasta 21.8. pidettävässä 
suunnittelukokouksessa on pääsuunnittelijoiden lisäksi muut 
suunnittelualat. Koska suunnittelu on vielä alkuvaiheessa, niin emme 
pysty tekemään ennalta pihavalaistuksen suunnittelua. On myös 
hyvin todennäköistä, että sähkökeskukset muuttavat rakennuksessa 
paikkaa ja jouduttaisiin turvautumaan huomattaviin väliaikaisiin 
ratkaisuihin rakentamisen aikana, jotka lisäävät rakentamisen 
kustannuksia. On myös suuri riski, että hätäisenä ratkaisuna tehty 
erillinen pihavalaistussuunnitelma ja toteutus ei palvelisi mitenkään 
tulevaa rakennusta ja siihen osoitettuja  kulkureittejä sekä 
pihatoimintoja. 



 
Kiinteistöpalveluiden käyttötaloudessa ei ole varattu rahaa 
valaistuksen suunnitteluun tai sen parantamiseen. Parantaminen oli 
tarkoitus toteuttaa samassa yhteydessä, kun Kriivarin koulun 
erillisrakennus oli tarkoitus peruskorjata oppilashuollon käyttöön. 
Tämä kuitenkin päätettiin jättää toteuttamatta laajennuksen ja 
peruskorjauksen myötä. Erilliseen valaistussuunnitteluun ja 
rakentamiseen tulisi osoittaa lisämäärärahat kiinteistöpalveluiden 
käyttötalouteen. 
 

Esittelijä: Tekninen johtaja Saarinen Juha 
 

Päätösehdotus: Tekninen lautakunta toteaa vastauksenaan valtuustoaloitteeseen, 
että tekninen toimi jatkaa Kriivarin koulun laajennuksen ja 
peruskorjauksen suunnittelua ja ottaa suunnittelussa huomioon 
kiinteistön aluevalaistuksen. Suunnittelussa painotetaan 
valaistuksen parannusta ja toteutusta rakentamisen alkuvaiheille 
sekä huomioi työmaaliikennöinnin kiinteistölle. Jos päätös Kriivarin 
koulun laajennuksen ja peruskorjauksen rakentamisesta siirtyy 
vuodelle 2025 tai kauemmas tekee kiinteistöpalvelut 
käyttötaloudesta valaistusparannusta paikoitusalueelle huomioiden 
jo tehdyt suunnitelmat laajennukselle ja peruskorjaukselle. 
 

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin. 
 
 
Kaupunginhallitus 06.09.2023 § 249    
286/00.02.13/2023    
 
Esittelijä: Kaupunginjohtaja Jussinmäki Jari 

 
Päätösehdotus: Kaupunginhallitus merkitsee teknisen lautakunnan vastauksen 

tiedoksi ja toteaa aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 

Päätös: Ehdotus hyväksyttiin. 


